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ACTA  

COMITÈ EXECUTIU DE L’FMC DE 19 DE JULIOL DE 2021 

 

 

S’inicia la sessió a les 16.06 hores a través de la plataforma Zoom. 

 

Hi assisteixen: Olga Arnau i Sanabra, Presidenta de l’FMC i alcaldessa de VILANOVA I LA GELTRÚ; Rosa Pujol 
Esteve, alcaldessa d’AITONA; Adam Tomàs i Roiget, alcalde d’AMPOSTA; Lluís Guinó i Subirós, alcalde de 
BESALÚ; Montserrat Candini i Puig, alcaldessa de CALELLA; Eduard Rivas Mateo, alcalde d’ESPARREGUERA; 
Carles Luz i Muñoz, alcalde de GANDESA; Ignasi Simon Ortoll, alcalde de LLIÇÀ D’AMUNT; Natàlia Figueras 
Pagès, alcaldessa de MAÇANET DE LA SELVA; Àlex Garrido Serra, alcalde de MANLLEU; Xavier Fonollosa 
Comas, alcalde de MARTORELL; David Bote Paz, alcalde de MATARÓ; Francesc Alemany Martínez, alcalde de 
PALAFOLLS; Lluís Mijoler Martínez, alcalde del PRAT DE LLOBREGAT; Imma Ferret Raventós, alcaldessa de 
SANTA MARGARIDA I ELS MONJOS; Narcís Fajula i Aulet, alcalde de SARRIÀ DE TER; Albert Coberó 
Aymerich, alcalde de SÚRIA; Maria Alba Pijuan Vallverdú, alcaldessa de TÀRREGA; Sergi Vallès Domingo, 
alcalde de TORRELLES DE FOIX; Josep López i Ruiz, alcalde d’ULLÀ; Noemí Trucharte Cervera, alcaldessa de 
VILANOVA DEL CAMÍ; Josep Bigorra Llauradó, alcalde de VILAPLANA; Magí Rovira, Secretari General; 
Susanna Mérida, Secretària general adjunta i Roser Colomé, Secretària general adjunta. 

 

Excusen la seva assistència: Laura Campos i Ferrer, alcaldessa de MONTCADA i REIXAC; Xavier Amor Martín, 
alcalde de PINEDA DE MAR; Lourdes Aluja Matas, alcaldessa de PRADELL DE LA TEIXETA; Marta Farrés 
Falgueras, alcaldessa de SABADELL; Mireia Ingla i Mas, alcaldessa de SANT CUGAT DEL VALLÈS; Lídia 
Muñoz Cáceres, alcaldessa de SANT FELIU DE LLOBREGAT; Maria Lourdes Fuentes Faig, alcaldessa de 
SANTA CRISTINA D’ARO; Eugènia Revilla, lletrada dels serveis jurídics i Elisabet P. Redortra, de la Secretaria 
General de l’entitat. 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 28 de juny de 2021.  

2. Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de juny de 2021.  

3. Ratificar, si escau, les observacions a diferents projectes normatius elaborades pels serveis tècnics i 
jurídics de l’FMC:   

a. Proposta d'Ordre d'aprovació de les bases reguladores de les subvencions a ens locals de 
Catalunya per al disseny i implantació de Zones de Baixes Emissions. 

4. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans de participació i 
col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau.  

5. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials. (Informació verbal) 

a. Congrés per a la Gestió Pública del Servei de l’Aigua  

b. Reunió amb el Conseller d’Educació  

c. Reunió amb el Secretari de Treball i la Directora del SOC  
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d. Reunió amb la Consellera d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural  

e. Reunió amb representants del Col·legi de Treballadors Socials  

f. AGEDI  

6. Informacions de la Presidència. (Informació verbal) 

a. Trobada amb el President de la Generalitat i la Consellera de Presidència 

7. Qüestions sobrevingudes.  

8. Precs i preguntes.  

 

 

La Presidenta dóna la benvinguda a tots els assistents i també les gràcies per participar en aquesta sessió del 
Comitè Executiu per via telemàtica. 

 

1. Aprovar, si escau, l’acta de la sessió ordinària del 28 de juny de 2021.  

Sense cap modificació per part dels assistents, s’aprova l’acta per assentiment. 

 

2.  Informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de juny de 2021.  

La Presidenta explica que en aquest punt de l’ordre del dia donem compte de les activitats i la gestió que des de 
l’FMC s’ha dut a terme durant el mes de juny, que inclou les diferents reunions que han mantingut els 
presidents/vicepresidents de les Àrees, les reunions i l’activitat institucional relacionada amb la pandèmia, les 
diferents reunions de les comissions mixtes en les que els representants de l’FMC han participat, els comunicats 
i tota la informació detallada que s’ha enviat a les entitats adherides i s’ha publicat a la pàgina web, les diferents 
reunions de les àrees i les comissions sectorials i, finalment, hi ha els diferents cursos i seminaris que s’ha 
organitzat aquest mes de març. 

Els assistents aproven per assentiment l’informe d’activitats i de gestió de l’FMC corresponent al mes de juny de 
2021. 

 

3. Ratificar, si escau, les observacions a diferents projectes normatius elaborades pels serveis tècnics i 
jurídics de l’FMC 

Proposta d'Ordre d'aprovació de les bases reguladores de les subvencions a ens locals de Catalunya per al 
disseny i implantació de Zones de Baixes Emissions 

El Secretari General explica que la millora de la qualitat de l'aire i acústica i la lluita contra el canvi climàtic són 
una prioritat per a la Generalitat. 

Per aquesta raó, i com els recursos del Pla PIMA Canvi Climàtic de l’Estat s’adrecen sols als municipis entre 
50.000 i 100.000 habitants, s’ha considerat oportú ampliar la línia de subvencions  amb diners provinents del 
Fons Climàtic de la Generalitat als municipis entre 100.000 i 230.000 i entre 40.000 i 50.000 habitants. Les 
subvencions es destinen als municipis que volen dissenyar i implantar Zones de Baixes Emissions, per tal de 
regular l’accés, la circulació i l’estacionament dels vehicles més contaminants d’acord amb l’etiquetatge 
ambiental establert per la direcció general del trànsit de l’estat. 

Es va fer una única observació, que feia referència a què entre les persones beneficiàries figuressin els municipis 
de població superior a 20.000 habitants. 
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Els assistents ratifiquen per unanimitat les observacions presentades pels serveis tècnics i jurídics de l’FMC a la 
proposta d'Ordre d'aprovació de les bases reguladores de les subvencions a ens locals de Catalunya per al 
disseny i implantació de Zones de Baixes Emissions. 

 

4. Nomenament dels diferents representants de l’FMC a les comissions mixtes i òrgans de participació i 
col·laboració amb la Generalitat de Catalunya. Ratificar, si escau 

La Presidenta explica que amb la documentació d’aquest punt hi ha la relació dels nomenaments dels 
representants a les comissió mixtes i òrgans de participació i col·laboració amb la Generalitat que s’han traslladat 
als diferents departaments –des del darrer Comitè Executiu- i que si no hi ha cap dubte al respecte, s’haurien 
d’aprovar.  

Òrgan Representants electes Tècnics/ques 

Consell Rector de l’Escola 

d’Administració Pública de 

Catalunya 

Silvia Folch, tinent d’alcalde del Masnou 
en substitució de David Rodríguez 

 

Comitè de Seguiment del PDR 

2014-2022 
Titular: Josep Bigorra, alcalde de Vilaplana 
Suplent: Anna Vila, alcaldessa de Setcases 

 

GT Elaboració Protocol abordatge 

de les Violències Masclistes a 

l’Atenció Primària de Serveis 

Socials 

 

Josep Lluís Bonet, 
tècnic assessor de la 
Comissió de Benestar 
Social de l’FMC 

GT Auditories d’eficiència 

hidràulica 

 

 

Anna Pérez Ferret, 
tècnica de l'Empresa 
Municipal Mixta 
d'Aigües de Tarragona 
SA (EMATSA) 

Els assistents ratifiquen per unanimitat la relació de representants a les diferents comissions mixtes.  

 

5. Informació de les Àrees i les Comissions sectorials. (Informació verbal) 

a) Congrés per a la Gestió Pública del Servei de l’Aigua  

El vicepresident Xavier Fonollosa explica que és una jornada promoguda per alguns municipis i ens 
demanen col·laboració i que participem en la sessió d’obertura o la de cloenda. La posició de l’FMC és de 
respecte amb tots els models de gestió. 

 

b) Reunió amb el Conseller d’Educació  

La vicepresidenta Alba Pijuan explica que s’han abordat els temes en els que tenen més implicació els 
municipis: s’ha reprès la comissió mixta; el finançament de les llars d’infants; el finançament de les escoles 
de música; les beques menjador; participació en les taules de Formació professional; reforços COVID i 
planteja que estan satisfets amb la trobada. 

El vicepresident David Bote demana més recursos per als ajuntaments. S’ha plantejat la possibilitat de 
baixar ratios de les escoles bressol i és una idea de plantejament de futur. Se’n continuarà parlant.  
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L’alcalde impulsor de la Comissió d’Educació, Albert Coberó, afegeix que la voluntat hi és però que hem 
d’esperar a veure com es concreten les mesures i els tempos per part del govern. Marge fins després de 
l’estiu. 

L’alcalde de Palafolls comenta que hi ha un problema d’estabilització del personal, ja que en el futur en 
sobrarà per un descens de la natalitat. 

 

c) Reunió amb el Secretari de Treball i la Directora del SOC  

Hi ha preocupació per l’aplicació de les polítiques actives d’ocupació, ja que es considera que són els 
ajuntaments qui han de comandar aquestes polítiques. En un territori hi pot haver actors econòmics diferents 
a un altre. Es vol estar oberts a que en el territori hi puguin participar agents diferents a més dels que venen 
marcats per la representació general. Hi ha molts canvis en la Conselleria a nivell de personal però es veu 
clima de diàleg constructiu. No hi ha pressa per aprovar l’acord marc de concertació perquè esperen el 
màxim consens possible. 

A nivell local preocupa que els plans d’ocupació hagin disminuït considerablement i la resposta ha estat en 
un futur arribaran més dotacions per fer més plans. 

Continuem demanant l’entrevista amb el Conseller Roger Torrent. 

L’alcalde d’Amposta comenta que va traslladar a Adriana Rectoret, directora del SOC, que si les 
concertacions territorials són per a unitats majors de 50.000 habitants, a les Terres de l’Ebre no n’hi ha i 
genera problemes. Cal reforçar també el cofinançament. 

El vicepresident David Bote manifesta que si hem de confinançar part dels plans hem de tenir ingressos. No 
es poden assumir més programes. 

El vicepresident Àlex Garrido aclareix que una cosa és la concertació l’altra són els plans; i el cofinançament 
es refereix a la concertació. Nosaltres demanem concreció i xifra real d’aquest cofinançament.  

El vicepresident Xavier Fonollosa considera que s’ha de fer el seguiment al detall; no hem de renunciar als 
plans d’ocupació que hem estat fent fins ara els ajuntaments, però que ara s’han retallat. Hem d’estar molt 
atents i queixar-nos de seguida. 

L’alcaldessa impulsora de la Comissió d’Ocupació, Imma Ferret, explica que cal garantir la plurianualitat del 
cofinançament. Ara és un moment clau per concretar-ho bé tot. Els ajuntaments som claus. 

La Presidenta tanca les intervencions manifestant que continuarem treballant per accedir a un 
cofinançament just. 

 

d) Reunió amb la Consellera d’Acció Climàtica, Alimentació i Agenda Rural  

El vicepresident David Bote explica que la base de la trobada amb la Consellera era la presentació d’un 
document pactat entre l’FMC, l’ACM i Micropobles. La resposta del govern va ser positiva: cal facilitar 
plantes d’energies renovables i buscar mecanismes per a la seva instal·lació. Hi ha una proposta de 
reglament llei que l’empresa que vulgui fer la planta haurà de comptar amb el 80 per cent de vist-i-plau dels 
propietaris del terreny. Hi ha sensibilitat per resoldre-ho i la sensació va ser positiva. 

 

e) Reunió amb representants del Col·legi de Treballadors Socials  

La presidenta de l’Àrea de Cohesió Social de l’FMC i alcaldessa de Tàrrega, Alba Pijuan; el secretari general 
Magí Rovira, i la secretària general adjunta Susanna Mérida van mantenir una trobada amb la degana del 
Col·legi, Conchita Peña, i la vicedegana Mercè Civit, en la que van traslladar la problemàtica existent en la 
gestió burocràtica dels treballadors i treballadores socials dels ajuntaments, ja que tots els tràmits acaben 
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recaient en els professionals, cosa que porta com a conseqüència saturació i no poder fer bé la tasca 
d’acompanyament, detecció, prevenció i treball amb les famílies. 

 

f) AGEDI  

S’informa que AGEDI ha enviat una carta en la que informen que els ajuntaments estan infringint uns drets i 
que hem de pagar. Un especialista ens està fent un estudi jurídic i tècnic sobre què és el que s’ha de pagar i 
com es pot resoldre el tema dels drets intel·lectuals. 

És interessant que l’FMC enceti una negociació de tu a tu per defensar els interessos dels ajuntaments. Ens 
posarem en contacte amb l’ACM per fer un posicionament comú. 

 

6. Informacions de la Presidència 

a) Trobada amb el President de la Generalitat i la Consellera de Presidència 

La Presidenta explica que a la trobada amb el President de la Generalitat i la Consellera de Presidència que es 
va mantenir el 14 de juliol es va reclamar directrius clares en les mesures de contenció de la pandèmia. També 
es va demanar a la Generalitat l’increment del Fons de Cooperació Local de Catalunya, fer efectiu el pagament 
dels 100 milions d’euros extres acordats l’any 2020 per fer front a la crisi de la Covid19 i un paper actiu dels 
municipis en els Fons Europeus Next Generation. 

Per part de l’FMC hi van assistir la Presidenta i els vicepresidents Eduard Rivas; Montserrat Candini i Lluís 
Mijoler. 

El vicepresident Xavier Fonollosa deixa palesa la seva queixa per la restricció de la visita a només 4 persones 
que ens va marcar la Generalitat. 

 

7. Qüestions sobrevingudes 

La Presidenta explica que el dissabte 17 de juliol va assistir a la primera trobada del Fòrum Territorial del Pla 
Estratègic Reus Horitzó 32, convocat per l’Ajuntament de Reus. Aquest fòrum pretén establir un diàleg amb i 
entre el territori de l’àrea de relació de Reus, amb la voluntat que serveixi per conèixer i tenir en compte les 
diferents realitats que hi conviuen. Es va convidar a participar en aquesta trobada els municipis limítrofs a la 
ciutat de Reus, les capitals de les comarques que toquen a Reus, els municipis del Baix Camp i de les 
comarques limítrofs de més de 5.000 habitants, les institucions supramunicipals i les entitats municipalistes. 

 

8. Precs i preguntes 

No n’hi ha. 

 

Finalitza la sessió a les 16.50 hores del dia de la data. 

   Vist-i-plau 

 

 

 

 

El Secretari General       La Presidenta 
Magí Rovira i Font   Olga Arnau i Sanabra 
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